
Protokół z I sesji 

Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 1 grudnia 2014 r. 

Najstarszy wiekiem radny obecny na sesji, pan Marian Polus, zgodnie z zapisem ustawy 

poprowadził obrady do momentu wyboru przewodniczącego. Przywitał wszystkich zebranych na 

sali. 

Pkt 1. Wręczenie zaświadczeń o wyborze radnego.

Zaświadczenia zostały wręczone przez  Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej - 

pana Mariusza Szlachetkę.

Pkt 2. Otwarcie I sesji Rady Gminy w Przewozie.

Radny Polus rozpoczął obrady o godzinie 15.09. Na sesję przybyło 15 radnych, co stanowiło 

kworum, aby decyzje i uchwały podejmowane na sesji były prawomocne. 

Pkt 3. Złożenie ślubowania przez radnych

Prowadzący  obrady  odczytał  rotę  ślubowania,  następnie  wszyscy  radni  złożyli 

ślubowanie,wypowiadając słowa „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg.”

Pkt 4. Uchwalenie porządku obrad.

Wójt  wniósł  zmiany  odnośnie  kolejności  punktów  porządku  obrad  oraz  poprosił  o 

wprowadzenie 4 uchwał:

- w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/255/2014 Rady Gminy w Przewozie z dnia 29 października 

2014 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości

-  w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/256/2014 Rady Gminy w Przewozie z dnia 29 października 

2014 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej

-  w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/257/2014 Rady Gminy w Przewozie z dnia 29 października 

2014 r.  w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie 

gminy

-  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Przewóz  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie w 2015 r.

Prowadzący obrady poprosił radnych o przegłosowanie porządku obrad z zaproponowanymi 

zmianami. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów za.



Pkt 5. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy w Przewozie

Radny prowadzący obrady poprosił o zgłaszanie kandydatur do komisji skrutacyjnej.

Zgłoszono:

- Dorota Maszkowska – wyraziła zgodę

- Monika Pankowska – wyraziła zgodę

- Adrian Przybyłek – wyraził zgodę.

Rada przyjęła skład komisji skrutacyjnej jednogłośnie – 15 głosów za.

Prowadzący obrady poprosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego rady. Zgłoszono:

1. Bogusława Szlachetka - wyraziła zgodę

2. Marian Polus - wyraził zgodę

 Sekretarz przedstawił procedurę głosowania w wyborze przewodniczącego Rady Gminy.  

Przerwa dla prac komisji skrutacyjnej.

Komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania. Radni oddali głos.

Komisja zebrała karty i udała się na liczenie głosów do osobnego pomieszczenia. 

Przewodnicząca komisji  skrutacyjnej,  Dorota  Maszkowska odczytała  protokół  z  wyboru. 

Bogusława Szlachetka otrzymała10 głosów. Marian Polus otrzymał 5 głosów.

Odczytano  uchwałę  w  sprawie  wyboru  na  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Bogusławy 

Szlachetki. Prowadzący obrady poprosił  o jej przegłosowanie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych ,przeciw 0, wstrzymało się 0. Uchwała otrzymała Nr I/1/2014.

Pkt 6. Wybór wiceprzewodniczącego.

Prowadzenie  obrad  przejęła  Przewodnicząca  Rady  Gminy  w  Przewozie  –  Bogusława 

Szlachetka.

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatur na wiceprzewodniczącego rady. Radni 

zgłosili:

- Irena Rzymska - wyraziła zgodę

- Jan Klisowski – wyraził zgodę

- Marian Polus – wyraził zgodę.

Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania.

Informacja o procedurze głosowania przekazał Sekretarz.

Komisja  skrutacyjna  rozdała  karty  do  głosowania.  Radni  oddali  głosy.  Komisja  zebrała 

karty. Komisja przedstawiła protokół z wyboru wiceprzewodniczącego

- Irena Rzymska otrzymała 7 głosów.



- Jan Klisowski otrzymał 4 głosy.

- Marian Polus 4 głosy.

Radna Irena Rzymska podziękowała za oddane na jej osobę głosy. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

– Ireny Rzymskiej. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych ,przeciw 0, wstrzymało 

się 0. Uchwała otrzymała Nr I/2/2014.

Pkt 7. Wybór komisji stałych Rady Gminy w Przewozie.

1. Komisja rewizyjna

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatur. Zgłoszono:

- Grażyna Michalak – wyraziła zgodę

- Krzysztof Serwatka – wyraził zgodę

- Krzysztof Karlikowski – wyraził zgodę

- Stanisław Kamiennik – wyraził zgodę

- Zbigniew Staniek – nie wyraził zgody

 Radni Krzysztof Serwatka oraz Stanisław Kamiennik zaproponowali na przewodniczącą 

Komisji panią Grażynę Michalak, która wyraziła zgodę.  Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o 

przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  Komisji  Rewizyjnej.  Projekt  odczytał 

Sekretarz.  Za  przyjęcie  projektu  uchwały głosowało  15  radnych,  przeciw  0,  wstrzymało  się  0. 

Uchwała otrzymała Nr I/3/2014.

2.  Komisja  Budżetu,  Finansów,  Mienia  i  Planowania  oraz  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Przestrzennej

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatur do Komisji. Zgłoszeni zostali:

- Adrian Przybyłek – wyraził zgodę

- Renata Staniak – wyraziła zgodę

- Zbigniew Staniek – wyraził zgodę

- Waldemar Bąk – wyraził zgodę.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  Komisji  Budżetu,  Finansów,  Mienia  i  Planowania  oraz 

Rolnictwa  i  Gospodarki  Przestrzennej  został  przyjęty  jednogłośnie  15  głosów  za,  przeciw  0, 

wstrzymało się 0.  Uchwała otrzymała Nr I/4/2014.

3. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej.

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie kandydatur. Zgłoszono:



- Monika Pankowska – wyraziła zgodę

- Ryszard Femlak – wyraził zgodę 

- Dorota Maszkowska – wyraziła zgodę

- Jan Klisowski – wyraził zgodę

- Marian Polus – wyraził zgodę

Projekt uchwały w sprawie wyboru Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej  oraz  Porządku  Publicznego  i  Ochrony Przeciwpożarowej  przedstawił  Sekretarz.  Za 

przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0,  wstrzymało  się  0.  Uchwała 

otrzymała Nr I/5/2014. 

Pkt 8. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy.

Wójt złożył ślubowanie, odczytując słowa roty. 

Pkt 9.Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy

Projekt  uchwały  w  sprawie  wynagrodzenia  dla  Wójta  Gminy,  przedstawił  Sekretarz. 

Powiedział, że kwoty są takie same jak w poprzedniej kadencji, nie były zmieniane przez czas jej 

trwania.

Radny Przybyłek powiedział, że powinny być nowe kwoty bo zostaje z Wójtem nawiązany 

nowy  stosunek  pracy.  Wynagrodzenie  powinno  być  obniżone,  aby  zmobilizować  Wójta  do 

wydajniejszej pracy. 

Sekretarz  zauważył,  że  od  kwoty brutto  w sumie  wypłata  jest  o  połowę niższa.  Radny 

Przybyłek powiedział, że nie każda osoba może zarobić podstawy 5 tys. zł oraz, że za mała jest 

gmina na takie wynagrodzenie. 

Radny Bąk powiedział,  że  należy policzyć  to  co zrobił  Wójt  do tej  pory.  Zauważył  jak 

prężnie rozwija się gmina za tego Wójta. 

Wójt przyznał, że pensja nie jest mała, ale w pełni zasłużona.

Radny Staniek  zaznaczył,  że  wyborcy ponownie  Wójta  wybrali  i  pensja  powinna także 

zostać z poprzedniej kadencji.

Radny Przybyłek zawnioskował o obniżenie  wynagrodzenia Wójta o 1000 zł  od kwoty 

brutto.

Radny Polus  zapytał dlaczego na pierwszej sesji jest już ustalane wynagrodzenie wójta. 

Sekretarz  odpowiedział,  że  od  dziś  zostaje  nawiązany  nowy  stosunek  pracy  z  Wójtem  i 

wynagrodzenie musi być ustalone. 

Radny Serwatka  powiedział,  że  zmiany do porządku obrad  wprowadzono dziś  i  to  jest 

stanowczo za późno.



Radny Staniek zaznaczył, że Wójt reprezentuje również gminę po pracy nie tylko od 7-15.

Radna  Staniak  poprosiła  panią  Skarbnik  o  wypowiedź  czy  gminę  stać  na  takie 

wynagrodzenie dla Wójta. Pani Skarbnik powiedziała, że finanse jak wszystkim wiadomo nie jest 

rewelacyjna,  ale  to  nie  znaczy że   Wójt  ma  pracować za  darmo.  Radna zapytała  czy sytuacja 

finansowa jest zagrożona w jakimś stopniu. Pani Skarbnik odpowiedział, że mamy kredyty, które 

spłacamy na bieżąco i nie ma z tym problemów.

 Sekretarz poinformował, że ze wstępnych wyliczeń, najbliżej wniosku radnego o obniżenie 

wynagrodzenia jest kwota 960 zł. Radny Przybyłek zawnioskował więc o obniżenie wynagrodzenia 

dla Wójta o taką kwotę. 

Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  radnego  Adriana  Przybyłka  o 

obniżenie proponowanego wynagrodzenia dla Wójta Gminy. Za przyjęciem wniosku głosowało 3 

radnych,  przeciw 10, wstrzymujących 2. 

W związku z tym Przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały w sprawie 

ustalenia  wynagrodzenia  dla  Wójta  Gminy.  Za  przyjęciem projektu  głosowało   11  radnych,  3 

przeciw, wstrzymało się 1.

Pkt 10. Przyjęcie protokołu XLII sesji Rady Gminy w Przewozie.

Na sali został wyłożony protokół z XLII sesji, aby radni mogli zapoznać się z jego treścią. 

W związku z  tym,  że  nie  było  ze  strony radych żadnych  uwag do protokołu,  Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie.  Za przyjęciem protokołu z XLII sesji  głosowało 15 radnych,  przeciw 0, 

wstrzymało się 0.

Radny Polus wyszedł z sali.

Pkt 11.Wnioski i interpelacje.

Radny Staniek wnioskował o wyczyszczenie rynien na budynku świetlicy w Dobrochowie.

Radny Kamiennik wnioskował o przycięcie gałęzi dębu rosnącego na ul. Świerczewskiego 

w Przewozie (przy sklepie). 

Radny  Karlikowski  wnioskował  o  posprzątanie  krzaków  w  Straszowie,  które  wycięto 

podczas  czyszczenia  terenu  przy  ruinach  kościoła  (leżą  przy  drodze  powiatowej  w  kierunku 

Dobrochowa).

Na salę wrócił Radny Polus.

Radna  Rzymska  wznawia  na  piśmie,   na  wniosek  mieszkańców  sprawę  przeniesienia 

przystanku autobusowego dla mieszkańców miejscowości Bucze.

 Radny  Polus  powiedział,  że  jeżeli   zwiększy  to  bezpieczeństwo  popiera.  Radna 



poinformowała, że kiedy dzieci czekają na autobus to przebiegają w ostatniej chwili na drugą stronę 

i może dojść do wypadku.

Pkt 12. Podjęcie uchwał.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/255/2014 Rady Gminy w Przewozie z 

dnia 29 października 2014 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości omówiła pani 

Skarbnik.  To RIO zaleciło  dokonać  zmian.   Radni  nie  zadawali  pytań.  Za  przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. Uchwała otrzymała Nr I/7/2014. 

Z sali wyszedł radny Karlikowski.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/256/2014 Rady Gminy w Przewozie z 

dnia 29 października 2014 r. w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej omówiła pani Skarbnik. 

Zmiany dokonano również według zaleceń RIO. Radni nie zadawali pytań. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1. Uchwała otrzymała Nr I/8/2014. 

Na salę wrócił radny Karlikowski.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/257/2014 Rady Gminy w Przewozie z 

dnia  29  października  2014  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych  na  terenie  gminy omówiła  także  pani  Skarbnik.  Radni  nie  zadawali  pytań.  Za 

przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0,  wstrzymało  się  0.  Uchwała 

otrzymała Nr I/9/2014. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Przewóz  z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r.  odczytał radnym pan Sekretarz. Na 

bieżąco poprawiono drobne błędy pisarskie w projekcie. 

Salę opuścił radny Serwatka. Wrócił radny Serwatka. 

Sekretarz powiedział, że stworzenie takiego programu nakazuje ustawa, a na terenie gminy 

działa jedna organizacja.

Radny Femlak  zapytał  jaka  to  organizacja.   Sekretarz  odpowiedział,  że  Klub  Sportowy 

„Nysa” Przewóz.

Radna Rzymska poinformowała, że stowarzyszenie przy kościele musiało czekać 3 lata żeby 

moc mieć tytuł  organizacji  pożytku publicznego.  Radny Staniek zauważył,  że  nowo utworzone 



stowarzyszenie w Dobrochowie nie może skorzystać z tej formy pomocy. Sekretarz odpowiedział, 

że jeżeli nie wynika to ze statutu organizacji to niestety nie.

Za  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0,  wstrzymało  się  0. 

Uchwała otrzymała Nr I/10/2014. 

Pkt 13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje.

Wójt powiedział, że rynny w Dobrochowie zostaną wyczyszczone jak ZGK zakończy prace 

na drogach i będą mieli czas żeby się tym zająć.

Radna Staniak wyszła z sali. 

Jeżeli chodzi o drzewo na ul. Świerczewskiego to zostanie wysłane wniosek do zarządcy tej 

drogi.

Z przeniesieniem przystanku w Buczu jest ten problem, że Zarząd Dróg Wojewódzkich nie 

chce współpracować,  ale ponownie zostanie wysłany wniosek.

Krzaki w Straszowie zostaną posprzątane. 

Pkt 14. Sprawy różne.

Przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie wniosków pisemnych.

- Irena Rzymska wniosek pisemny 15 za

- Zbigniew Staniek wniosek pisemny 15 za.

Radna Michalak  poprosiła  o  opróżnienie  kontenerów na  szkło  i  plastik  w Piotrowie  na 

osiedlu. 

Wójt poinformował, że planuj się zwołać posiedzenia komisji w dniach 8-10.12. Odnośnie 

zadłużenia  gminy  Wójt  dodał,  że  nie  może  być  duże  bo  ograniczają  nas  RIO  narzuconymi 

współczynnikami i to oni wszystko mają pod stałą kontrolą.

 W planach na bieżącą kadencję Wójt ma budowę, tzw. orlika, budowę świetlicy w Sanicach, 

oraz budowa lub rozbudowa starej świetlicy w Dąbrowie Łuż.

Radny Klisowski powiedział, że należy publicznie zawiadamiać o planowanej sesji.

Radny Polus zaznaczył, że  mają być protokoły na bieżąco umieszczane w internecie.

Radna Maszkowska wnioskowała o zmianę czasu świecenia lamp w miejscowościach. 

Radny  Staniek  zapytał  na  jakim  etapie  jest  budowa  świetlicy  w  Milenie.  Wykonawca 

poprosił o odbiór zakończonych robót.

Radny Polus zapytał jak będzie wyglądała opieka nad świetlicami. Wójt odpowiedział, że 

jak zostaną wybrani już sołtysi to zostanie im powierzone to zadanie. Możliwe, że za dodatkową 

gratyfikacją. 

Radny Staniek poprosił o zakupienie pieca typu koza na świetlicę w Dobrochowie.



Radna Rzymska powiedziała, że ogrzanie w tym okresie świetlic wynosi więcej niż sam 

wynajem.

Wójt powiedział, że jest problem z terminowym wykonaniem planu finansowego bo zwroty 

dotacji ze środków unijnych się przesuną w czasie. Ponadto z tego  dofinansowania jeszcze płaci się 

podatek vat. 

Wójt poinformował, że najwięcej gmina wydaje na oświatę i domy opieki społecznej.

Radna Staniak zapytała dlaczego gmina musi dopłacać do miejsc w DPS-ie jeżeli ktoś ma 

dochód. Wójt odpowiedział, że dlatego ponieważ nie można zająć całej kwoty dochodu. 

Pkt 15. Zamknięcie I Sesji Rady Gminy w Przewozie.

Przewodnicząca zakończyła obrady o godzinie 17.18.

Przewodnicząca Rady Gminy

     Bogusława Szlachetka

Protokołowała Magdalena Mikitiuk


